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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "12500, 13700 - Mikor veszi észre a kormány az 
egyedülálló szülők létezését? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Öt  éve  nem  volt  annyira  sok  válás  Magyarországon,  mint  tavaly  –  tette  közzé  a Központi
Statisztikai Hivatal. Az előzetes adat szerint 18 300 házasság ért véget 2021-ben válással, több, mint
2017 óta bármelyik évben. 2020-ban ugyanez a szám 14 979 volt, 2019-ben 17 600.

Ma Magyarországon  több,  mint  350  ezer  olyan  család  van,  ahol  egyetlen  szülő,  egyetlen
keresetből neveli a gyermekeket.

Üdvözlendőek azok az intézkedések, melyeket a családok érdekében tesz a kormány, itt  főleg a
három  és  több  gyerekes  családokat  érintő  kedvezményekre  gondolok.  Előremutató  az  érintett
egyedülálló  szülők  kapcsán  a  tartásdíj  behajtásának  szigorítása,  illetve  a  rendelkezésre  álló
táppénzes napok kibővítése és az árvaellátás megemelése.

Azonban ez még nem elég.

A  környezetemben  is  sok  édesanya  neveli  egyedül  a  gyermekét.  Ha  nincsenek  a  közelben
nagyszülők, akkor minden áldott nap komoly logisztikát igényel a gyermeknevelés. Ha nincs áldott
jó munkahelye, rugalmas munkaidővel, versenyképes fizetéssel, akkor minden napjuk küzdelem.
Egy örök, véget nem érő harc az idővel és a pénzzel: tudjon elég időt tölteni a gyermekével (főleg,
ha az édesapa tőlük messzebb él) és keressen is annyi pénzt, amiből minimum ki tudnak jönni hó
végéig. Sajnos a kettő fordítottan arányos: hiszen vagy – viszonylag – jól keres, de ez esetben nem
csak nyolc órát dolgozik, és bébiszitter vagy jobb esetben családtag segít neki, vagy nem keres jól
és ugyan tud a gyermekével időt tölteni, de komoly kihívás minden hónapban beosztani a fizetést.

Ezek tények.



 
Magyarországon évtizedek óta nem emelkedett a családi pótlék összege. Egyedülálló szülő esetében
nem 12.500, hanem 13.700 forint a családi pótlék.

Manapság mire  elég  1200 forint,  miközben  az  óriási  infláció  miatt  egy kiló  kenyér  közel  900
forintba kerül?

Miniszter úr!

A fentiek figyelembevételével, mit tesz kormány az egyedülálló szülőkért?  Milyen lépéseket tervez
azért, hogy könnyebben boldoguljanak?  Mikor emelik meg a családi pótlékot?

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel,

Balassa Péter
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